
 

 

 

Folketingets Sundhedsudvalg har den 9. marts 2022 stillet følgende spørgsmål nr. 512 

(Alm. del) til sundhedsministeren, som hermed besvares.  Spørgsmålet er stillet efter 

ønske fra Martin Geertsen (V). 

 

Spørgsmål nr. 512:  

”Vil ministeren redegøre for, at det som konsekvens af den manglende viden om de 

unges indtag af alkohol ved hospitalsindlæggelser, indhente oplysninger direkte fra 

lægerne fra akutmodtagelsen og de unge selv, om hvilke omstændigheder og hvilke 

drikkevaretyper der er primær årsag til hospitalsindlæggelse?” 

 

Svar: 

Jeg skal gøre opmærksom på, at der eksisterer en række undersøgelser, som belyser 

unges alkoholforbrug, herunder forbrug af forskellige alkoholprodukter. Det drejer sig 

bl.a. om den europæiske ESPAD-undersøgelse og Den Nationale Sundhedsprofil.  

 

Derudover synes jeg – som det også fremgår af mit svar på SUU alm. del nr. 265 – 

ikke, at vi skal bruge vores dygtige sundhedspersonales dyrebare tid på at foretage 

unødige ekstra registreringer. Jeg vil i øvrigt henvise til mine svar på SUU alm. del nr. 

510 og 511.  
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